

2026 年 3 月 3 日

致：生產商及貿易商

關於《東盟-香港自貿協定》流動證明書 (MC) 保留原產地證 (Form AHK) 正本之安排

根據工業貿易署 (TID) 就《東盟-香港自由貿易協定》(AHKFTA) 流動證明書 (MC) 程序的最新說明，經檢視協定的談判原意後，東盟方面期望中途締約方的簽證機構須保留由首個出口締約方簽發的《產地來源證 - 東盟》(Form AHK) 正本。為配合有關安排並防止原產地證書被重複使用，香港各政府認可簽證機構 (GACOs) 在簽發流動證明書 (MC) 時，均須保留 (Form AHK) 正本作存檔用途。

實施安排及過渡期

- 過渡期：2026 年 3 月至 4 月 (期間將密切監察清關情況及業界反映)
- 如未有重大問題，有關安排將於 2026 年 5 月起正式實施

其他事項說明

- 根據 COC No. 6/2019 的原則，一般情況下一張《Form AHK》應只支持一張 MC 申請。業界應在首個出口締約方準備文件時，配合「一證對一證」的做法。

總商會查詢熱線: 2398 6024 或 support@chamber.org.hk



梁暉亭 博士
簽證及策略總監

3 March 2026

Dear Manufacturers and Traders,

Arrangement on Retention of Original CO (Form AHK)
under AHKFTA Movement Confirmation (MC)

Following clarification from the Trade and Industry Department (TID) regarding Movement Confirmation (MC) procedures under the ASEAN–Hong Kong Free Trade Agreement (AHKFTA), and having reviewed the original negotiating intent of the Agreement, ASEAN expects the issuing authority of the intermediate Party to retain and archive the original Certificate of Origin (Form AHK) issued by the first exporting Party.

To align with this arrangement and prevent potential reuse of certificates, all Government Approved Certification Organizations (GACOs) in Hong Kong will retain the original hard copy of the Form AHK upon issuance of the MC for record purposes.

Implementation and Transition Period

- Grace Period: March – April 2026 (Clearance situations and trade feedback will be closely monitored during this period.)
- Subject to no significant issues, the arrangement will be formally implemented from May 2026.

Additional Clarifications

- In principle, pursuant to COC No. 6/2019, one Form AHK should support one MC application. Applicants are encouraged to align their documentation arrangements at the first exporting Party with this practice.

For enquiries, please contact us at 2398 6024 or support@chamber.org.hk

Regards,



Dr. Cecilia Leung

Director, Certification & Strategic Initiatives